
مکاتبات کاغذی
 در بانک مرکزی ممنوع شد
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پنجره

فیلترشکن ارتباطات داخلی را 
کند می کند

رییس سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی با 
بیان اینکه از وجود فیلتر شکن ها ناراضی هستیم ، گفت: 
متأسفانه فیلتر شکن ها کیفیت ارتباطات شبکه را خراب 

می کنند و ما به شدت از این وضعیت ناراضی هستیم.
فارس – اخیرا برخی کاربران موضوع »چرا س��رعت 
فیلترش��کن ها به ص��ورت غیرقانون��ی افزای��ش پیدا 
کرده اس��ت؟« را مطرح ک��رده و از خبرگ��زاری فارس 

خواستارگفت وگو با مسوولان شدند.
حسین فلاح جوشقانی  رییس سازمان تنظیم مقررات 
و ارتباطات رادیویی درباره ای��ن موضوع گفت: در حال 
حاضر استفاده از فیلتر شکن ها باعث می شود ارتباطات 
داخلی از خارج کش��ور دچار خلاءشده و سرویس های 
داخلی را خراب کند این در حالی است که فیلتر شکن ها 

مخرب بوده و در کیفیت ارتباطات تأثیر می گذارند.
وی افزود: متأسفانه فیلتر شکن ها کیفیت ارتباطات 
ش��بکه را خراب می کنند و ما به ش��دت از این وضعیت 
ناراضی هس��تیم چراکه کیفیت سرویس های داخلی از 

ناحیه فیلتر شکن ها دچار مشکل می شوند.
فلاح جوش��قانی گفت: در حال حاضر فیلتر شکن ها 
کیفیت ارتباطات داخلی کش��ور را خ��راب می کنند و 

نارضایتی به همراه دارد.

آغاز چهارمین سال فعالیت
 مرکز فناوری سامسونگ-امیرکبیر

مرکز فناوری سامس��ونگ-امیرکبیر همزمان با آغاز 
سال ۹۹ سومین س��ال فعالیت خود را جشن می گیرد. 
این مرک��ز فروردین ماه س��ال ۹۶ با ه��دف حمایت از 
استارتاپ های فعال در حوزه های بهداشت و سلامت، آب 
و محیط زیست، انرژی و آموزش و با همکاری دوجانبه 
ش��رکت سامس��ونگ الکترونیکس و معاونت پژوهشی 

دانشگاه امیرکبیر تهران افتتاح شد.
سامسونگ - در س��ه سال گذش��ته مرکز فناوری 
سامسونگ-امیرکبیر حدود ۶۰ استارت آپ را در مراحل 
سه گانه اعتبارس��نجی ایده، توس��عه محصول و جذب 

سرمایه خود پشتیبانی و حمایت کرده است. 
بام س��وک هانگ، مدیر سامس��ونگ ایران در هنگام 
افتت��اح مرکز فناوری سامس��ونگ-امیرکبیر، توس��عه 
فناوری و حمایت از تحقیق و پژوهش را یکی از نیازهای 
اصلی جوامع رو به رش��د عنوان کرد و گفت سامسونگ 
در راس��تای ایفای نقش الهام بخش خود، علاوه بر ارایه 
مشاوره تخصصی به محققان جوان، از حمایت لجستیکی 

این تحقیقات نیز دریغ نخواهد کرد. 
زمینه های فعالیت مرکز فناوری منطبق با موضوعات 
پروژه ه��ای مس��وولیت اجتماعی سامس��ونگ اس��ت. 
مرکز فن��اوری سامس��ونگ-امیرکبیر ایده های نوآور و 
راهکارآفرین در حوزه های بهداشت و سلامت ،آبو انرژی، 
آموزش و محیط زیست را حمایت و پشتیبانی می کند. 

اس��تارت آپ هایی همچون ش��فاجو )ارای��ه خدمات 
آنلاین پزش��کی و س��لامت(، بهزی )س��امانه آموزش، 
پیگیری و پایش بیمار(، ایس��مینار )پلتفرم مدیریت و 
برگزاری وبینار(، جینودیپ )متد غربالگری تش��خیص 
سرطان(، زوپ )سامانه ارتباط ویدئویی آنلاین پزشک و 
بیمار(، اتُیچر)پلتفرم آموزش آنلاین زبانهای خارجی(، 
بهماند )راهکاری نو در مدیریت پس��ماند(، سیمیآروم 
)ارایه خدمات یکپارچه آنلاین در حوزه سلامت روان(، 
دادسان )سامانه ارتباط وکلا و مردم( از جمله تیم هایی 
هستند که با ارایه ایده های خلاقانه و راهکارآفرین موفق 
شده اند مراحل رشد و توس��عه خود را در مرکز فناوری 

سامسونگ-امیرکبیر پشت سر گذارند. 
بهزی از جمله استارت آپ هایی است که در حال حاضر 
به کمک کادر درمانی آمده و بیماران مبتلا به کرونا که در 
خانه قرنطینه می شوند از طریق این اپلیکیشن راهنمایی ها 
و دس��تورالعمل های لازم را دریافت می کنند تا در خانه از 
خود مراقب��ت کنند. آموزش ها به روز، دقی��ق و در ثانیه به 
دست افراد از سوی مراکز درمانی می رسد. وضعیت بهبودی 
بیماران مبتلا به کرونا توسط بهزی هرروز پایش می شود و با 
مقایسه کردن پرسشنامه آنها با پرسشنامه های پیشین روند 
بهبود بیماران مورد بررسی دقیق قرار می گیرد. همچنین 
دو استارت آپ اتُیچر و ایسمینار بستری را فراهم کرده اند تا 
کاربران به شکل آنلاین و در هر مکانی مثل خانه یا محل کار 
خود دوره های آموزشی مورد علاقه شان را بگذرانند. پلتفرم 
اتُیچر این امکان را فراهم کرده تا با استادانی از سراسر جهان 
ارتباط تصویری برقرار کنید و به شکل آنلاین آموزش های 

زبان را دریافت کنید.
استارت آپ ایس��مینار هم به عنوان پلتفرم تخصصی 
برگزاری وبینار )سیمنار و کلاس آنلاین( و رویداد آنلاین 
شناخته می شود که به کمک آن می توانید در وبینارهای 

مدنظر خود شرکت کنید.
تیم های جذب ش��ده در مرکز فناوری سامس��ونگ-

امیرکبیر از خدماتی همچون فضای کاری اش��تراکی، 
حمایت مالی و تجهیزاتی، مش��اوره و آموزش، معرفی 
ب��ه س��رمایه گذاران معتب��ر و... برخوردار می ش��وند. 
تمامی مراح��ل حمایت مرک��ز فناوری سامس��ونگ از 
ایده ها و تیم های انتخابی رایگان بوده و در نهایت نیز این 
شرکت سهمی در مالکیت استارت آپ های مورد حمایت 
خود نخواهد داش��ت. این حمایت ها در قالب بخشی از 
مسئولیت های اجتماعی سامسونگ در مقام یک شهروند 
حامی جامعه محل فعالیت این شرکت، انجام خواهد شد. 
تاکن��ون ۹ دوره ش��تابدهی ب��رای تیم ه��ای ن��وآور و 
راهکارآفرین در مرکز فناوری سامسونگ-امیرکبیر برگزار 
شده است که در طی این دور ه ها ۵۹ استارت آپ وارد مراحل 
سه گانه رشد و س��رمایه گذاری ش��ده اند، که از این تعداد، 
تاکنون ۴۲ تیم، دوره ش��تابدهی یکس��اله خود را به اتمام 
رس��انده اند که ۱۷ تیم از میان ۴۲ تی��م خروجی موفق به 
جذب سرمایه نیز ش��ده اند و به این ترتیب، ضریب موفقیت 

مرکز به عدد قابل توجه بیش از ۴۰ درصد رسیده است.
به تازگی دهمین دوره پذیرش تیم های استارت آپی 
در این مرکز آغاز ش��ده اس��ت. علاقه مندان به حضور 
در ای��ن دوره  برای کس��ب اطلاعات بیش��تر و ارس��ال 
ایده های خود می توانند به وبسایت این مرکز به نشانی  
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کنند.

چهار شنبه 20 فروردین 99
 8 آوریل 2020

 14  شعبان 1441
 شماره 3442

فناوران - بانک مرکزی به منظور مقابله جدی با شیوع ویروس کرونا و باهدف کاهش مراجعات، از هموطنان تقاضا می کند، مکاتبات خود با این بانک را از طریق دفاتر پیشخوان دولت 
در سراسر کشور، به صورت الکترونیکی، به آدرس dabirkhaneh@bamarkazi.gov.ir  ارسال کنند.بانک مرکزی اعلام کرد، به اطلاع هم وطنان گرامی می رساند، براساس نامه 

۱۶۵۱ مورخ ۱۱فروردین ۱3۹۹ ریاست جمهوری به منظور مقابله جدی با ویروس کرونا، از این پس نسخه کاغذی مکاتبات وارده به بانک مرکزی دریافت نمی شود.

وزیر علوم در نامه ای به وزیر ارتباطات اعلام کرد: بررس��ی های میدانی از 
دانشگاه ها نشان می دهد ابلاغیه کاهش تعرفه اینترنت به اپراتورهای ارایه 

دهنده خدمات پهنای باند هنوز جنبه عملیاتی نیافته است.
فن�اوران - متن نامه منصور غلامی  به آذری جهرمی  به این شرح است: 
»همانگونه که مستحضرید شرایط خاص حاصل از شیوع ویروس کرونا نه 
تنها ایران بلکه تمام جهان را تحت تأثیر شدید خود قرار داده است و از این 
رو تمام روش های کاری و ارتباطی و آموزشی دچار دگرگونی غیرمنتظره ای 
ش��ده اند. اولویت های پش��تیبانی از خدمت رس��انی به مردم و استفاده از 
زیرس��اخت فناوری اطلاعات به عنوان عامل توانمندس��از در کش��ورهای 

مختلف متناسب با اقتضائات اقتصادی فرهنگی و اجتماعی متفاوت است.
به دلیل حضور گس��ترده نسل جوان کش��ور در فعالیت های آموزشی به 
عنوان دانشجو یا استاد در حال حاضر پشتیبانی از فعالیت های تحصیلی آنها 

یکی از موارد مهم مدیریت بحران در کشور محسوب می شود.
بر این اساس جنابعالی با تشخیص درست و به موقع نیاز جوانان این مرز 
و بوم پیشنهاد ارایه رایگان حجم مشخصی ظرفیت اینترنت جهت استفاده 
آحاد مردم و همچنین کاهش هزینه های دسترسی دانشجویان به اینترنت 
را به منظور کاهش فشار مالی برگزاری کلاس های الکترونیک، ارایه کردید 
که این موجب آرامش روحی بخش بزرگی از جامعه خصوصاً اکثر جوانان و 

نیز اساتید دلسوز ایشان شد.
پیرو این تدبیر، مکاتبات متعددی توسط وزارت علوم با دانشگاه ها انجام 
ش��ده و به صورت همزمان تعامل نزدیک و مس��تمری ب��ا معاونین وزارت 
ارتباطات طی جلسات متعدد حضوری و غیرحضوری صورت پذیرفت که 
منجر به صدور ابلاغی��ه کاهش تعرفه به اپراتوره��ای ارایه دهنده خدمات 

پهنای باند شد.
با این وجود بررس��ی های میدانی و بازخوردهای همکاران دانش��گاهی 
نشان می دهد که هنوز این ابلاغیه ها جنبه عملیاتی پیدا نکرده و پیش بینی 
می شود فشار روحی و بار روانی جامعه دانشگاهی همزمان با شروع برگزاری 

و حضور در کلاس های الکترونیکی به شدت زیاد شود.
البته جنابعالی به خوبی واقف هستید که این همکاری علاوه بر جنبه های 
ارزنده فوق الذکر، یک س��رمایه گذاری طولانی مدت است و عملًا اقداماتی 
که لازم بود ظرف چند سال آتی و با تلاش زیاد در راستای استفاده از بستر 
فناوری برای ارایه خدمات )خصوص��اً در بحث آموزش و یادگیری( صورت 
گیرد، اکنون در بحران حاضر به یک فرصت ارزش��مند تبدیل شده و امید 
است با همراهی شما و همکاران وزارت ارتباطات به عنوان زیربنای اساسی 
تحول دیجیتال موجب توسعه گسترده تر، مؤثرتر و به روزتر علم و دانش و 

اشتراک دانش در ایران شود.
خواهشمند است دستور فرمایید با عنایت به محدودیت زمانی موجود به 
نحو مقتضی اقدام لازم در این خصوص مبذول و در صورت صلاحدید تفاهم 

نامه تکمیلی نیز برای هم افزایی در این راستا با وزارت عتف تنظیم شود.«
 وزارت عل�وم امی�دوار ب�ه دریاف�ت اینترن�ت رای�گان برای 

دانشگاه ها
در همین رابط��ه معاون آموزش��ی وزارت علوم گفت: ب��رای بهره مندی 
دانش��گاه ها از ترافیک رایگان و در جهت تکمیل زیرس��اخت های لازم در 
توس��عه آموزش مجازی با وزارت ارتباطات مکاتبه ش��د که امیدواریم این 

حمایت در تمام استان ها محقق شود.
علی خاکی صدیق معاون آموزش��ی وزیر علوم، در نشس��ت وزیر علوم و 
معاونان این وزارتخانه با جمعی از اعضای کمیسیون آموزش مجلس با بیان 
فعالیت های وزارت علوم در زمینه مدیریت شرایط حاصل از شیوع بیماری 

کرونا پرداخت.
وی ادامه داد: از چهارم اسفندماه فعالیت وزارت علوم با هدف به حداقل 
رساندن آسیب ها، جبران کاس��تی های آموزش��ی، بهره مندی از امکانات 
آموزش الکترونیکی و آمادگی در صورت تداوم مشکل و حفظ ظرفیت های 
به دس��ت آمده برای آینده، در صورت مواجه شدن با شرایط مشابه کار خود 

را آغاز کرد.
معاون آموزش��ی وزیر علوم ادامه داد: در هفتم اس��فندماه نشستی نیز با 
معاونان آموزشی دانشگاه ها برگزار شد، دهم اسفند بخشنامه ای در خصوص 
توجه و تأکید بر ادامه فعالیت های آموزشی به صورت مجازی به دانشگاه ها 
ابلاغ ش��د و برای حمایت، هماهنگی و پش��تیبانی های ض��روری کارگروه 

تخصصی آموزش های الکترونیکی نیز در وزارت عتف تشکیل داده شد.
معاون آموزش��ی وزارت علوم در ادامه به دیگر اقدامات حوزه آموزش��ی 
آموزش عالی پرداخ��ت و گفت: ب��رای بهره مندی دانش��گاه ها از ترافیک 
رایگان و در جهت تکمیل زیرس��اخت های لازم در توسعه آموزش مجازی 
با وزارت ارتباطات مکاتبه ش��د که امیدواریم این حمایت در تمام استان ها 

محقق شود.
وی افزود: در جهت حضور در عرصه بین المللی و همفکری و بهره مندی 
از تجربیات سایر کشورهای درگیر با مش��کل بیماری کرونا، در 3 نشست 

ویدئو کنفرانسی که توسط سازمان یونسکو ترتیب داده شده بود مشارکت 
داشته و نظرات و تجربیات خود را ارایه کردیم. خوشبختانه امروز افزون بر 
۹۰ درصد از دانشگاه های دولتی کشور می توانند آموزش الکترونیکی را به 

دانشجویان خود در سطوح مختلف ارایه کنند.
 اینترنت رایگان به دانشجویان و اساتید داده نشد

از سوی دیگر رییس مرکز یادگیری الکترونیکی دانشگاه تهران نیز گفت: 
قرار بود اینترنت رایگان به دانشجو و اساتید داده شود که هنوز این وعده به 

نتیجه عملیاتی نرسیده است.
امید فاطمی در گفت وگو با فارس درباره س��رانجام وعده وزیر ارتباطات 
برای رایگان ش��دن اینترنت کلاس ه��ای درس، گفت: قرار ب��ود اینترنت 
رایگان به دانشجو و اساتید داده ش��ود و هنوز این وعده به نتیجه عملیاتی 

نرسیده است.
وی اظهارداش��ت: وزارت ارتباطات در ای��ن زمینه در ح��ال کار با ارایه  
دهندگان خدمات اینترنت اس��ت و تلاش می کند که این وعده را به نتیجه 
برس��اند اما ارایه دهندگان خدمات اینترنت هم شرایط خود را باید در نظر 

بگیرند و البته سعی می کنند کمک کنند و کار در حال انجام است.
فاطمی گفت: تا جایی که اطلاع دارم کاری که انجام ش��ده فقط این بود 
که همراه اول و ایرانسل برای اتصال دانشجوها و اساتید از طریق موبایل به 
کلاس سایت های آموزش الکترونیکی دانشگاه ها هزینه یک سوم ترافیک 
داخلی را قرار داده اند و دانش��گاه تهران هم ۷ اسفند با این ۲ اپراتور مکاتبه 

کرد و این تعرفه روی سایت های آموزش دانشگاه تهران انجام شد.
 ADSL فاطمی  گفت: اما برای سایر اپراتورهای اینترنت خانگی از جمله
و LTE وزارت ارتباطات کاری کرد که البته فقط ش��امل دانش��جوها نبود و 
این بود که ۱۰۰ گیگ اینترنت رای��گان در نظر گرفت که در ۷ فروردین به 
پایان رس��ید. اخیرا هم اطلاعیه ای برای خدمت رایگانی اعلام کرده که به 
طور دقیق آن را نمی دان��م اما به طور کلی اتفاقی که ق��رار بود رخ دهد رخ 

نداده است.

در نامه وزیر علوم به وزیر ارتباطات اعلام شد:

کاهش تعرفه اینترنت دانشگاه ها محقق نشده است

اطلاعات ۴۲میلیون کاربر ایرانی تلگرام چگونه لو رفت؟

دیدگاه

روزی که اطلاعات کاربران تلگرام لو رفت و سر و صدای زیادی به 
پا کرد. اما جالب است بدانید کارشناسان سایبری معتقدند اطلاعات 
کاربران تلگرام می تواند از طریق ترفندی به اس��م Crawler لو رفته 
باش��د. خطری که اطلاعات اعضای اینستاگرام را هم در همان برهه 

تهدید کرد.
ایرنا - مجتبی مصطفوی از کارشناسان امنیت سایری است. او به 
شکل و نحوه لو رفتن اطلاعات کاربران تلگرام نگاه دیگری دارد. اغلب 
نگاه ها زمانی که این خبر بسیار داغ بود به این سمت رفت که استفاده 
از نسخه های غیر رسمی تلگرام به لو رفتن اطلاعات منجرشده است.

این حدس البته درست است، اما در نظر گرفتن نگاه یک کارشناس 
امنیت سایبری که در مجموعه بزرگی کار می کند هم می توان مدنظر 

قرار داد. 
مصطفوی اف��زود: با نگاهی که م��ن به این ماجرا داش��تم، به نظر 
می رس��د فردی که اطلاعات را در فضای مجازی نشر داده، از ترفند

Crawler  استفاده کرده است.
او در توضیح بیش��تر گف��ت: این ترفن��د خیلی زمان بر اس��ت اما 
اطلاعات خوبی در نتیجه آن بیرون می آید. نحوه کار به این ش��کل 
است که فردی تعداد زیادی شماره تماس  را به اشکال مختلف ذخیره 
و هر کدام ک��ه اطلاعات تلگرام داش��ته باش��ند را دریافت می کند. 

دریافت اطلاعات همراه با آی دی و عکس است.

این فرد توانسته از این راه اطلاعات ۴۰ میلیون ایرانی را به دست 
بیاورد. عکس هایی در خصوص جزییات این ماجرا منتش��ر شد که 
نشان می دهد نه تنها اطلاعات تلگرام بلکه اطلاعات اینستاگرام نیز 

در معرض خطر است اما خبری از آن درز نکرد.
مصطفوی گفت: دیتابیس��ی که این فرد جمع آوری کرده و قصد 
فروش��ش را دارد برای کارهای مخبری مانند حمله و س��و استفاده 
از افراد مورد اس��تفاده قرار می گیرد. به دس��ت آوردن این حجم از 
اطلاعات بسیار سخت است و به همین دلیل افراد حاضرند به خاطر 
آن پول پرداخت کنند. این کارش��ناس امینت س��ایبری با تاکید بر 
احتمال به دست آوردن اطلاعات از این طریق بسیار قوی است و تا 
الان هم کسی به این شکل به آن نپرداخته گفت: در خصوص افشای 
اطلاعات به دلیل استفاده از تلگرام طلایی و  هاتگرام هم باید بگویم، 
نمی دانم تا چه حد درست اس��ت یا نه، اما بارها تاکید شده است که 

نسخه غیر رسمی  هیچ اپلیکیشنی را نصب نکنند.   
او در خصوص این که فیلترینگ چقدر در افش��ای اطلاعات موثر 
بوده، گفت: اگر این حمله کرال باشد ربطی به فیلترینگ ندارند. اما 
در کل کاری که فیلترشکن با اینترنت ما کرد بسیار سخت و دردناک 
بود. اکنون تعداد زیادی بدافزار با اس��م فیلترش��کن وارد سیستم و 
گوشی مردم شده اند. کشور آمار درس��تی از ترافیک خود ندارد چرا 
بخش عمده ای از ترافیک به دلیل روشن کردن فیلترشکن به خارج از 

کشور می رود و برمی گردد. تمام این ها مشکلاتی است که فیلترینگ 
برای ما رقم زده است.

فرزین کریمی که او نیز از کارشناسان امنیت سایبری است از بعد 
دیگری به ماجرای افش��ای اطلاعات نگاه کرد و گف��ت: ریت فرومز 
جایی است که اطلاعات به دست آمده از سراسر وب در آن جا مورد 
خرید و فروش قرار می گیرید. اطلاعات کاربران ایرانی تلگرام نیز در 
همین بستر به فروش گذاشته شد. اطلاعاتی که نشر پیدا کرده است 
را می توان به صورت پیش فرض از تلگرام هم به دست آورد اما روال 
کار به این شکل اتفاق افتاده که  یک نفر با ابزارهای مختلفی که وجود 
دارد در سطح اینترنت دیتابیس عمومی را جستجو و به چنین چیزی 
برخورد کرده اس��ت. آن را نیز بسط داده و توانس��ته با کمک موتور 
جستجو که روی داده های حجیم سوار می شود به چنین دیتابیس 

بزرگی دست پیدا کند.  
وی گفت: در پیام رسان تلگرام تنظیمات امنیتی وجود دارد که اگر 
کاربران آن را به درستی انجام بدهند، این قبیل اتفاقات رخ نمی دهد.

هر دوی این کارشناسان معتقد هستند با قطعیت نمی توان گفت 
فردی اطلاعات را به دست آورده و آن را در سایت شکار برای فروش 
گذاشته، خارجی است یا داخلی. تمام چیزی که در دسترس داریم 
این است س��ایتی که اطلاعات در آن برای فروش گذاشته شده، در 

داخل کشور میزبانی شده است.

پنجره

به دلیل فراهم نبود زیرساخت ها
طرح 3 فوریتی برگزاری

 جلسات مجازی مجلس رد شد
نمایندگان مجلس با طرح سه فوریت اصلاح دو ماده 
یک و ۱۱۸ آیین نامه داخلی مجلس به منظور برگزاری 
جلسات صحن و رأ ی گیری ها در قالب تلفیقی و فضای 

مجازی مخالفت کردند.
باش�گاه خبرنگاران - نمایندگان مجلس شورای 
اس��لامی  در جلس��ه علنی دیروز با طرح س��ه فوریتی 
برگزاری جلس��ات مجلس به صورت مجازی مخالفت 

کردند.
محمدرض��ا تابش به عن��وان طراح، گف��ت: تاکنون 
ب��رای مقابله با کرونا اقدامات بس��یار زی��ادی از جمله 
طرح فاصله گذاری اجتماعی و یا عب��ارت بهتر فاصله 
گذاری فیزیکی از سوی دس��تگاه های ذیربط عملیاتی 

شده است.
او افزود: س��تاد ملی مقابله با کرونا با توجه به س��یر 
فزاین��ده کرونا تش��خیص داد که جلس��ات مجلس را 
تعطیل کند، اما مجلس خانه مردم است و تعطیل بردار 
نیست و باید تمهیداتی اندیشیده ش��ود که مجلس با 
رعایت پروتکل های بهداش��تی به فعالی��ت خود ادامه 

دهد.
نماینده مردم اردکان گفت: برای تش��کیل جلسات 
مجلس به صورت مجازی لازم است که ماده یک و ۱۱۸ 

آئین نامه داخلی مجلس شورای اسلامی  اصلاح شود.
محمدجواد کولیون��د در مخالفت با ط��رح مذکور، 
گفت: در صورتی که این طرح س��ه فوریتی به تصویب 
برس��د، بس��یاری از موارد دیگر در آیی��ن نامه داخلی 
مجلس هم بای��د تغییر کن��د. بس��یاری از تصمیمات 
مجلس را نمی ت��وان در فضای مجازی م��ورد بحث و 
بررسی قرار داد و از سوی دیگر برای برگزاری جلسات 
مج��ازی امکانات فنی ه��م حائز اهمیت اس��ت و باید 

فراهم باشد.
همچنین س��یدناصر موس��وی لارگانی در مخالفت 
با این طرح، گفت: مجلس تاکنون س��ه ب��ار به صورت 
مجازی تشکیل جلسه داده است که در جلسه اول ۷۰ 
نفر و در نهایت و در جلسه سوم ۱3۰ نفر از نمایندگان 
توانستند از طریق مجازی در جلس��ه مجلس فعالیت 
کنند، زیرس��اخت های فنی لازم در همه اس��تان ها و 
شهر ها وجود ندارد و همچنین یکی دیگر از مشکلات 
آن اس��ت که اگر جلس��ات مجلس به صورت مجازی 
برگزار ش��ود، امکان دارد هر فرد دیگ��ری جز نماینده 
در رأی گیری شرکت کند و این مساله قابل تشخیص 

نیست.
محمد محمودی شاه نش��ین در موافقت با این طرح 
سه فوریتی، گفت: امکان برگزاری جلسات مجلس به 
صورت مجازی وجود دارد و از طریق اصلاح آیین نامه 

داخلی مجلس می توان این کار را انجام داد.
همچنی��ن ج��لال محم��ودزاده در موافق��ت با این 
طرح س��ه فوریتی، گفت: در ش��رایط بحرانی می توان 
جلسات مجلس را به صورت مجازی برگزار کرد که باید 

تمهیدات آن فراهم شود.

جلسات سه شنبه شورای شهر
 آنلاین شد

اعضای ش��ورای ش��هر تهران به برگزاری جلس��ات 
آنلاین روزهای سه شنبه رای مثبت دادند.

ایسنا - اعضای شورای شهر تهران روز قبل طرحی 
با قید دو فوریت در خص��وص اصلاح جدول زمانبندی 
برگزاری جلسات شورای شهر را روی میز بررسی قرار 
دادند که محسن هاش��می  در توضیح ای��ن دو فوریت 
گفت: با توجه به ش��رایط کرونایی یک طرح با قید دو 
فوریت ارایه ش��ده اس��ت که از ش��ما می خواهم به دو 

فوریت این طرح رای دهید.
بهاره آروین عضو هیات رییسه شورا پس از تصویب 
دو فوریت این طرح با بیان جزییات آن گفت: بر اساس 
این طرح ت��ا پایان بحران کرونا ک��ه حداقل خرداد ماه 
تعیین ش��ده است جلسات روزهای یکش��نبه شورا در 
صحن و به صورت علنی برگزار می ش��ود اما جلس��ات 
روزهای سه شنبه به صورت ویدئو کنفرانس خواهد بود.

وی افزود: جلسات سه شنبه از س��اعت ۹ تا ۱۲ و به 
صورت ویدئ��و کنفرانس خواهد بود ک��ه در آن حضور 
همه اعضا الزامی است که به تبادل نظر و گزارش گیری 
پرداخته می ش��ود که این مصوبه ب��ه اصلاحیه تقویم 
جلسات شورا در شش ماهه اول امسال اضافه می شود.

حجت نظری در مخالفت با جزئیات این طرح گفت: 
آیین نامه شورا توسط هیات وزیران مصوب می شود و در 
متن آیین نامه به صراحت عنوان شده است که جلسات 
شورا می بایست حتما در صحن علنی برگزار شود و در 

این آئین نامه به مکان برگزاری تاکید شده است.
وی افزود: برگزاری جلسات در جایی به غیر از شورای 
شهر خلاف قانون است و به نظر می رسد هیات تطبیق 
فرمانداری حتما باید این موضوع را رد کند. چرا که بر 

خلاف قانون است.
محمود میرلوحی در موافقت ب��ا جزئیات این طرح 
گفت: بر اساس قانون ش��ورای شهر ماهانه حداقل باید 
دو جلس��ه برگزار کند اما خودمان تصمیم گرفتیم که 
ماهانه شش جلس��ه علنی داشته باش��یم و ما در حال 
حاضر می خواهیم در مورد جلس��ات مازادمان تصمیم 
گیری کنیم. وی با بیان اینکه در این جلس��ات آنلاین 
قرار نیس��ت مصوبه ای داشته باش��یم بلکه مذاکرات و 
گزارش گیری انجام خواهد ش��د، گفت: ما در شرایط 
جنگ کرونا هستیم و باید این شرایط را تا عبور از این 

بحران قبول کنیم.
 نهایتا محسن هاش��می  به ش��وخی ب��ه اعضا گفت: 
می دانید که در صورت بروز استرس و اعصاب خوردکنی 
ویروس کرونا بیشتر در بین افراد شیوع پیدا می کند و 
از شما می خواهم که با این بحث ها و به هم زدن اعصاب 
یکدیگر فضا را برای کرونا باز نکنید و جلسات را نرم و با 

حوصله پیش ببریم.
نهایتا اعضای شورای شهر تهران به جزییات این طرح 
دو فوریتی نیز رای مثبت دادند و بر این اساس جلسات 
روزهای سه شنبه شورای شهر به صورت ویدئوکنفرانس 

برگزار خواهد شد.

حمید مقیمی  - فضای مجازی مزایای فراوانی در کش��ور ما داشته 
اس��ت. پلیس +۱۰، دفاتر پیش��خوان دولت، خدم��ات بانکی، ثبت نام 
آزمون سراس��ری و هزاران کارکرد اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی در 
چند سال اخیر که آن را به بخش جدانش��دنی از زندگی مردم تبدیل 
کرده است. به طور طبیعی راهزنان و آفاتی همیشه در کنار خدمات و 
تسهیلات خودنمایی می کنند که نیازمند آموزش مردم، نظارت و پایش 
متخصصان امنیت شبکه، بستن راه های پرآسیب و کشف و برخورد با 

جرایم مرتبط است.
پلیس فتا نقش ارزش��مندی برای برقراری امنیت در فضای مجازی 
داشته است اما برخی چالش ها همچنان مشاهده می شود که رفع آنها 

از جمله نمونه ذیل می تواند به رضایتمندی بیشتر مردم منجر شود. 
دو سه هفته قبل بود که یکی از آشنایان در مراجعه به بانک متوجه 
مسدود شدن حساب بانکی خود ش��د. به ناگاه ده ها سوال گیج کننده 
پیش آمد که هیچ پاس��خی نداشت. بانک حاضر به نش��ان دادن نامه 
مسدودی نبود و صرفا به گفتن ش��ماره نامه و این که یک افسر فتا آن 
را امضا کرده اکتفا و گفته بودند بروید فلان ش��هر )در هزار و دویست 
کیلومتری تهران(. تصور این بود که حتما اشتباهی از نظر شماره کارت 
صورت گرفته چرا که این مسدودی ش��امل تمام حساب ها نشده بود. 

اما پیگیری های بعدی و تماس با پلیس فتای آن شهرستان نشان داد 
علت بس��تن حس��اب واریز وجهی از طرف یک مظنون به کسب مال 
از طریق ش��رط بندی های اینترنتی در ش��هریور ماه بوده است. یعنی 
حساب با این فرض مسدود شده که ممکن است دارنده حساب با فرد 
متشاکی همکاری داشته یا حساب جهت پولشویی مورد استفاده قرار 

گرفته است. 
اولا: چرا بانک یا پلیس فتا به ش��خصی که دستوری علیه منافع وی 
صادر شده است هیچ اطلاعی نمی دهد، آیا دانستن علل توجه اتهام یا 

ظن حق هر کسی نیست؟  
ثانیا: بدون تشکیل دادگاه و محکومیت فرد واریز کننده و اخذ اعتراف 
مبنی بر معاونت یا همدستی دیگران، مسدود کردن حساب یک شخص 
که می تواند تنها حس��اب و اندوخته یک فرد باش��د چه محلی از اعراب 
دارد؟ به ویژه آن که بدانی��م فرآیند قضایی تا زمان به نتیجه رس��یدن 
)تکمیل تحقیقات، ارسال به دادگاه، تشکیل جلسه دادرسی و انشای رای 
و احتمالا مراحل کارشناسی و تجدید نظر( ماه ها به طول خواهد انجامید. 
ثالثا: آیا امکان ندارد که پلیس فتای فلان شهرستان از همکاران محل 
اقامت فرد مورد نظ��ر بخواهند تا تحقیق اولی��ه لازم را انجام دهند و در 
صورت دیدن مدارک مثبت مبنی بر احتمال دست داشتن در پولشویی 

یا شرط بندی و غیره آنگاه حساب را مسدود کنند؟ آیا در صورت ضرورت 
نمی توان فرد را مخیر کنند تا به جای بستن حساب وی وثیقه ای بگذارد؟

رابعا: آیا امکان ندارد فرد در محل پلیس فتای ش��هر محل اقامت و 
پس از اطمینان از هویت وی، توس��ط س��امانه های ارتباط تصویری با 
افس��ر مربوطه در شهرس��تان دیگر گفتگو و در صورت نیاز مدارک یا 
مس��تندات را ارایه یا امضا کند؟ مگر چنین کاری دش��وارتر از صدور 
گذرنامه، گواهینامه، کارت پایان خدمت و ده ها سند مهم هویتی است 
که توسط نمایندگان نیروی انتظامی یا دولت در سطح همه شهرها در 

حال انجام است؟ 
اینجا است که باید پرس��ید چرا پلیس فتا که بر بستر فضای مجازی 
شکل گرفته است خود از این فضا استفاده نمی کند و یک فرد به صرف 
این که یک مظنون به حس��ابش پول واریز کرده بای��د رنج چندین بار 
رفت و آمد به شهرس��تانی که تاکن��ون توفیق حض��ور و اقامت در آن 
نداش��ته بر خود هموار کند یا میلیون ها تومان هزینه وکیل و پیگیری 
کار بپ��ردازد؟ در نهایت بعد از همه ای��ن مخارج و اثب��ات بی گناهی 
 فرد حس��اب از انس��داد خارج می ش��ود اما کسی مس��وول تادیه این 

خسارات نیست. 
)منبع:الف(

چرا پلیس فتا از کوزه شکسته آب می خورد؟

رییس کار گروه ارتباط��ات و فناوری اطلاعات 
مجلس گفت: باید توافق��ی میان وزارت ارتباطات 
و صداو سیما صورت بگیرد چراکه نمی خواهیم از 

طریق جنگ و جدال وارد شویم.
برنا - رمضانعلی س��بحانی فر رییس کار گروه 
ارتباطات و فناوری اطلاعات مجلس، در واکنش به 
صحبت های وزیر ارتباطات در مورد فرکانس هایی 
که در اختیار صداو سیما هستند، گفت: مجلس در 

زمینه بازگش��ت مجدد فرکانس ها از صدا و سیما 
به وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات، نمی تواند 
کاری کند چراکه در ای��ن رابطه قانون وجود دارد 
و براساس همین قانون فرکانس ها در اختیار این 
وزارتخانه است. این دو باند فرکانسی ۷۰۰ و ۸۰۰ 
که قبلا به صدا و سیما واگذار ش��ده، بلا استفاده 

است و استفاده بهینه از آن نمی شود.
این نماینده مجلس ش��ورای اس��لامی  در ادامه 

گفت: با توج��ه به اینک��ه در حال حاض��ر به این 
فرکانس ها نیاز داری��م، وزارت ارتباطات می تواند 
طی توافقی با صدا و سیما این فرکانس ها را مجددا 
در اختیار بگی��رد که از این فرکانس ها، اس��تفاده 

بهینه شود.
سبحانی فر با بیان اینکه شخص وزیر ارتباطات 
می تواند این فرکانس ه��ا را از صدا و س��یما پس 
بگیرد، گف��ت: باید توافقی ص��ورت بگیرد چراکه 

نمی خواهیم از طریق جنگ و جدال وارد شویم.
رییس کار گروه ارتباط��ات و فناوری اطلاعات 
مجلس با بیان اقدامات مجلس دهم در این زمینه 
ادامه داد: در بودجه سال ۹۸ پیشنهاد کردیم که 
منافع حاصل از این فرکانس ها به صورت ۵۰-۵۰ 
میان این وزارتخانه و صدا و سیما تقسیم شود که 
از این طریق، هر دو طرف بتوانند استفاده کنند که 

این پیشنهاد رأی نیاورد و از بودجه، حذف شد.

رییس کار گروه ارتباطات و فناوری اطلاعات مجلس:

درباره فرکانس های اختلافی کاری از دست مجلس ساخته نیست
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